
 
 

   

  

 

     

  

   

 

 

 

  

 

 

  

   

  

 

 

 

 

 

  

   

      

  

   

   

   

 

    

    

  

  

 

  

  

  

 

   

 

   

  

 

Datum: 2021-03-03 

Dnr KF2021/VO1/13 

Utbildningsdepartementet 

Dnr U2021/01271 

Konstfacks yttrande över promemorian möjlighet för regeringen att tillfälligt frångå 

huvudregeln för fördelning av platser till högskolan vid extraordinära händelser i 

fredstid. 

Konstfack vill understryka vikten av att tillträdesregler till högskolan är förutsägbara och 

hållbara över tid, samt att förändringar inte görs med kort framförhållning. Enligt 6 kap. 3 § 

högskoleförordningen (1993:100) ska lärosätet se till att den som avser att påbörja en 

utbildning har tillgång till den information om utbildningen som behövs. Det är en viktig 

rättssäkerhetsfråga att information som rör behörighet och urval finns tillgängliga för sökande 

innan anmälan öppnar. Konstfack ifrågasätter ur det perspektivet förslaget (punkt 4) att 

regeringen ska ges möjlighet att frångå den av riksdagen godkända huvudregeln för 

fördelning av plaster vid urval till högskoleutbildning, i synnerhet då förslaget kan innebära 

en förändring av urvalsgrundernas fördelning redan vid antagning till höstens utbildningar. 

I tillträdesutredningen som låg till grund för propositionen Fler vägar till kunskap – en 

högskola för livslångt lärande, föreslogs att andelen platser som tilldelas 

högskoleprovsgruppen skulle minska. Det beslutades dock att nuvarande fördelning av platser 

mellan urvalsgrunderna skulle bibehållas då de nya tillträdesreglerna träder i kraft 2022. 

Konstfack menar att andelen platser som tilldelas högskoleprovsurvalsgruppen kan behöva 

belysas på nytt framöver, men att analysen då bör beakta fler faktorer än inställt provtillfälle 

p.g.a. pandemin. Konstfack anser även att förslaget att lärosätena, utifrån en beslutad 

miniminivå ska besluta om högskoleprovsurvalsgruppens storlek, sannolikt inte bidrar till ett 

förenklat och tydligare tillträdessystem.   

Gällande 6.3 Konsekvenser för universitet och högskolor så vill Konstfack belysa att 

förändringar som rör urvalsgrunder i en pågående antagningsomgång, kräver ganska 

omfattande arbetsinsatser av lärosätena. Antagningsordning behöver revideras av högskolans 

styrelse, utbildningsplaner behöver revideras, hemsidor behöver uppdateras och 

informationsinsatser till sökanden behöver tas fram. Nya urvalsmodeller behöver byggas och 

läggas in i antagningssystemet, vilket medför att ärenden inte bara behöver automatiserad 

behandling via systemkörningar, utan ärenden som kräver manuell handläggning behöver 

handläggas på nytt. 

Ärendet har beslutats av Elisabet Nordwall, förvaltningschef, efter föredragning av Elin 

Norberg, handläggare på Utbildnings- och forskningsadministrativa avdelningen. 

Föredragande handläggare: Elin Norberg 

Beslutande förvaltningschef: Elisabet Nordwall 


